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  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

Sammanträde Kommunstyrelsen 
Plats och tid Bäve, kl. 11:00-15:26 med ajourneringar kl. 12:00-13:00 och 14:50-

15:20 
  
Ledamöter Martin Pettersson (SD), ordförande 

Henrik Sundström (M), 1:e vice ordförande 

Ingemar Samuelsson (S), 2:e vice ordförande 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) 

Annelie Högberg (S) 

Camilla Johansson (C) 

Camilla Josefsson (M) 

Christer Hasslebäck (UP) 

David Höglund Velasquez (V) 

David Sahlsten (KD) 

Gösta Dahlberg (M) 

Jarmo Uusitalo (MP)  

Robert Wendel (S) 

Mattias Forseng (SD) 

 
Tjänstgörande ersättare Anna Lena Heydar (S) för Stefan Skoglund (S)  

Niklas Moe (M) för Gösta Dahlberg (M) § 122 

Paula Berger (S) för Ingemar Samuelsson (S) § 122 
Ersättare  

Jennie Ekland (C) 

Jerker Lundin (KD) 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

John Alexandersson (SD) 

Kent Andreasson (UP) t.o.m. kl. 12:00 

Maria Johansson (L) 

Paula Berger (S) 

Niklas Moe (M) ej § 108 p.g.a. jäv. 

 
Övriga Malin Krantz, kommundirektör 

Sebastian Johansson, kommunsekreterare 

Per Bäckström, avdelningschef 

Roger Granat, förvaltningschef för socialtjänsten § 103 

Jimmy Sjövall, förhandlingschef § 104 

Staffan Lindroos, förvaltningschef för barn- och utbildning, § 131 

Yngve Davidsson, förslagsställare, § 105 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 102 Dnr  

Förändring av föredragningslistan 

Sammanfattning 

Ordföranden meddelar att ärende 8, Begäran från kultur och fritidsnämnden om utökade 

ekonomiska medel för åtgärder på Fridhemsvallen, utgår från dagens sammanträde. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att fastställa föredragningslistan med ovan noterad förändring.  

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 103 Dnr  

Information om förslag till förändringar inom socialtjänsten 

Sammanfattning 

Socialchef Roger Granat redogör för socialtjänstens verksamhet, ekonomi och 

personalfrågor och de utmaningar socialtjänsten ser framför sig i takt med att antalet 

äldre med behov av vård och omsorg kommer öka betydligt de kommande åren. 

Information lämnas om åtgärder för att digitalisera och automatisera socialtjänstens 

arbete i syfte att minska kostnader.  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera informationen.  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 104 Dnr  

Information om lönerevision 2023 

Sammanfattning 

Förhandlingschef Jimmy Sjövall informerar om årets lönerörelse och utfallet av 

densamma samt hur detta påverkar kommunens ekonomi.  

Information lämnas även om löneprocessen och de centrala avtalen som har slutits 

centralt mellan SKR och vissa fackliga organisationer.  

Jimmy Sjövall redogör för förslaget till lönerevision 2023 som behandlas som ärende 23 

på dagens föredragningslista.  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera informationen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 105 Dnr KS/2022:673 

Medborgarförslag från Yngve Davidsson om en manifestation 

för fredliga och inkluderande samhällen 

Sammanfattning 

Yngve Davidsson har inkommit med medborgarförslag om att ”vi Uddevallabor gör en 

manifestation om Fredliga och inkluderande samhällen. Detta är punkt 16 i de globala 

målen för hållbar utveckling. Detta mot bakgrund av alla konflikter i världen.” 

Kommunfullmäktige har överlåtit åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet efter remiss 

till ungdomsfullmäktige. 

Kommunens strategiska plan för 2023-2026 har tre kompassriktningar varav en är 

Uddevalla – en kommun att lita på. Den politiska majoriteten uttalar i planen bl.a. att 

demokratin och engagemanget i kommunen ska stärkas så att vi får ett inkluderande 

samhälle med stor sammanhållning. Kommunen kommer under mandatperioden följa 

utvecklingen bl.a. genom att mäta medborgarnas förtroende för politiker och 

kommunanställda. Under mandatperioden kommer ett antal insatser göras eller 

förstärkas i enlighet med inriktningen.  

I förslaget framgår inte närmare vilken typ av manifestation som avses. Kommun-

ledningskontoret uppfattar som att det handlar om ett särskilt arrangemang vid en viss 

tidpunkt. I nuläget finns ingen sådan manifestation planerad från kommunens räkning. 

Om ett initiativ skulle inkomma från t.ex. en förening är kommunen beredd att pröva 

om och i så fall på vilka sätt medverkan och eller/stöd kunna ske. 

 

Förslagsställaren Yngve Davidsson deltar på sammanträdet och yttrar sig i ärendet. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-02. 

Medborgarförslag från Yngve Davidsson. 

Ungdomsfullmäktiges protokoll, 2023-03-13 § 14 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att med ovan anse medborgarförslaget besvarat.  

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 106 Dnr KS/2023:199 

Kommunfullmäktiges program för verksamhet som utförs av 

privata utförare under mandatperioden  2022-2026 

Sammanfattning 

I kommunallagen (2017:725) 3 kap. 12§ anges att kommuner får lov att överlämna 

skötseln av kommunala angelägenheter till privata utförare.  

 

I 5 kap. 3 § anges det att kommunfullmäktige för varje mandatperiod ska anta ett 

program med mål och riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter som utförs av 

privata utförare. I programmet ska det också anges hur fullmäktiges mål och riktlinjer 

ska följas upp och hur allmänhetens insyn ska tillgodoses. Gentemot kommuninvånarna 

är kommunen fortsatt ansvarig såsom huvudman, på samma sätt som för verksamhet 

som bedrivs i egen regi. Undantag för grundprincipen om att kommunen är huvudman 

gäller för privata förskolor och skolor, som själva är huvudman för sin verksamhet, om 

det inte har gjorts en upphandling av barnomsorg och vuxenutbildning. I de fallen ligger 

huvudmannaskapet kvar på kommunen. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-01 

Kommunfullmäktiges program för verksamhet som utförs av privata utförare 

Yrkanden 

Ann-Charlott Gustafsson (UP): bifall till förslaget i handlingarna.  

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta kommunfullmäktiges program för verksamhet som utförs av privata utförare. 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 107 Dnr KS/2023:229 

Begäran från socialnämnden om att upphöra med 

valfrihetssystem för boendestöd 

Sammanfattning 

Socialnämnden har inkommit med begäran om att få upphöra med valfrihetssystem för 

boendestöd. 

Valfrihetssystemet inom boendestöd och hemtjänst har funnits i Uddevalla kommun 

sedan 2009. Sedan dess har externa utförare utifrån uppsatta krav kunnat ansöka om att 

bli utförare inom boendestöd och eller hemtjänst. Avtal för bedrivande av boendestöd 

finns med 3 externa utförare. 

Ett prioriterat område inom socialtjänsten är att minska antalet externa placeringar och 

skapa insatser på hemmaplan. Inom socialpsykiatrin och missbruk pågår ett 

utvecklingsarbete inom området. Det finns stora behov av att utveckla verksamheten. 

För att nå framgång i utvecklingsarbetet behöver socialtjänsten äga helheten. Det är 

komplexa verksamheter med flera beröringspunkter och där externa utförare lätt kan 

falla utanför av olika skäl. För att lyckas framgångsrikt med motivationsarbetet kring 

varje brukare krävs också en tät samverkan mellan myndighet och utförare. 

Inom boendestödsverksamheten finns i februari ungefär 170 brukare. Cirka 100 av 

dessa har valt kommunens egna boendestöd som utförare Boendestödets små volymer 

gör boendestödsverksamheten sårbar. För att nå kvalitetsförbättringar i verksamheten 

krävs specialisering och inriktning vilket fordrar ett större brukarunderlag.  

Konsekvensen av förslaget blir att kommunens egna boendestöd får återta verksamheten 

vilket ger ungefär en fördubbling i antal medarbetare. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-19. 

Socialnämndens protokoll 2023-04-19 § 69. 

Socialtjänstens tjänsteskrivelse 2023-04-11. 

Yrkanden 

Ann-Charlott Gustafsson (UP): bifall till förslaget i handlingarna. 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att låta socialnämnden upphöra med valfrihetssystemet för boendestöd för privata 

utförare,  

 

att ge socialnämnden i uppdrag att genomföra förändringen under 2023. 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 108 Dnr KS/2023:230 

Begäran från socialnämnden om upphandling av utförandet 

av personlig assistans 

Sammanfattning 

Socialnämnden har inkommit med begäran om att låta nämnden upphandla personlig 

assistans.  

Den som är assistansberättigad kan få personlig assistans på tre olika sätt; direkt från 

kommunen, i form av ekonomiskt stöd så att den assistentberättigade själv kan vara 

arbetsgivare och anställa assistenter eller köpa assistans från ett kooperativ eller privat 

företag. Av cirka 100 brukare med personlig assistans har cirka 35 brukare valt 

kommunen som utförare.  

Socialtjänsten har under flera år haft uppdrag om att införa heltidresan samt att arbeta 

med heltidsanställningar. Förvaltningen har infört heltider inom verksamheterna 

hemtjänst och vård- och omsorgsboende. Under 2023 planeras införande inom LSS-

verksamheterna.  

Förslaget om upphandling motiveras av två skäl. Den assistansberättigades rätt att välja 

sin personliga assistent är stark och därför kan införandet av heltider begränsa brukarens 

rätt att välja sin assistent fullt ut. Verksamheten för personlig assistans i kommunens 

regi har också en ekonomisk utmaning. Detta då den individuellt schemalagda 

arbetstiden i kombination med heltidsmåttet är faktorer som medför extra kostnader för 

kommunen till följd av arbetsrättsliga förhållanden.  

Mot bakgrund av dessa svårigheter föreslår nämnden att utförandet av personlig 

assistans ska upphandlas. Upphandlingen syftar till att teckna avtal med en leverantör 

för hela uppdraget. Krav ska även ställas på verksamhetsövergång för personal enligt 

lagen om anställningsskydd. Enligt denna övergår de anställningar som berörs av 

uppdraget till ny leverantör. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-12. 

Socialnämndens protokoll 2023-04-19 § 68. 

Socialtjänstens tjänsteskrivelse 2023-04-11. 

Yrkanden 

Ann-Charlott Gustafsson (UP): bifall till förslaget i handlingarna. 

 

Ingemar Samuelsson (S), David Höglund Velasquez (V), Jarmo Uusitalo (MP) och 

Camilla Johansson (C): avslag på förslaget i handlingarna. 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på förslaget i handlingarna mot Ingemar Samuelssons 

(S) m.fl. yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 108 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att låta socialnämnden upphandla utförandet av personlig assistans enligt 51 kap SFB 

och assistans enligt 9:2 LSS (omfattande barn, unga och vuxna som är bosatta i 

Uddevalla kommun och som valt kommunen som assistanssamordnare samt att vara 

Uddevalla kommuns yttersta ansvar inom insatsen personlig assistans enligt LSS och 

assistansersättning SFB) efter avslutad MBL-förhandling, 

att ge socialnämnden i uppdrag att genomföra upphandlingen under 2023. 

 

Reservation 

Socialdemokraternas, Vänsterpartiets, Centerpartiets och Miljöpartiets ledamöter 

reserverar sig mot beslutet med följande motivering. 

 

Detta görs i fel ordning!  

Hela assistansen är under utredning (statliga assistansutredningen) där partierna är  

överens om att huvudmannaskapet skall gå över till staten från 2026. Att då göra denna  

förändring nu som kommer oroa brukarna samt leda till att en del förlorar sin assistent  

är fel väg att gå. Vi ser en oro för att personal kommer att sluta och byta jobb.  

Vi ser också risker med att lägga över detta ansvar på den i många fall oseriösa  

assistansmarknaden.  

 

Då majoriteten redan bestämt sig utan dialog omförslaget kan vi inget annat göra än  

att reservera oss till förmån för eget avslagsyrkande.  

 

Vi vill även påminna om kommunfullmäktiges riktlinjer för de kommunala råden där  

man skall få yttra sig före beslut i frågor som rör äldre och personer med  

funktionsnedsättningar som nu åsidosätts. 

 

Protokollsanteckning 

Maria Johansson (L) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Detta görs i fel ordning!  

Hela assistansen är under utredning (statliga assistansutredningen) där partierna är  

överens om att huvudmannaskapet skall gå över till staten från 2026. Att då göra denna  

förändring nu som kommer oroa brukarna samt leda till att en del förlorar sin assistent  

är fel väg att gå. 

 

 

Forts. § 108 

Vi ser en oro för att personal kommer att sluta och byta jobb.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Vi ser också risker med att lägga över detta ansvar på den i många fall oseriösa  

assistansmarknaden.   

 

Vi vill även påminna om kommunfullmäktiges riktlinjer för de kommunala råden där  

man skall få yttra sig före beslut i frågor som rör äldre och personer med  

funktionsnedsättningar som nu åsidosätts. 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 109 Dnr KS/2023:183 

Begäran från kultur- och fritidsnämnden om utökade 

ekonomiska medel för åtgärder på Fridhemsvallen 

Sammanfattning 

Ärendet utgår från dagens sammanträde.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 110 Dnr KS/2023:197 

Igångsättningsbeslut med reviderad investeringskalkyl 

Bokenäs förskola 

Sammanfattning 

Barn och utbildningsnämnden har i sin beslutade lokalförsörjningsplan med Bokenäs 

förskolas lokal för nybyggnation år 2023-2025. Den beslutade och uppskattade 

investeringskostnaden för projektet var då 31 mnkr. Projekteringens nu uppdaterade 

kalkyl påvisar en ökad kostnad till 40 mnkr. Enligt kommunens riktlinjer för 

investeringar så krävs nytt ingångsättningsbeslut för avvikelser  över 10%. 

Den tidigare kostnadsuppskattningen till ca 31 mnkr och beslutad investering har 

grundats på tidigare förskole-byggnationer och eftersom världsläget på senare tid har 

förändrats orsakar det prisökningar (index/inflation) och därav måste 

investeringskalkylen revideras upp. 

Den nya projektkalkylen slutar på 40 mnkr (se bilaga). De nya förutsättningarna har 

kommunicerats med samhällsbyggnadsförvaltningen. Något alternativ till fortsatt 

projektering och byggnation enligt den nya kalkylen kan man inte se. 

Mot bakgrund av detta föreslår barn och utbildningsförvaltningen till barn och 

utbildningsnämnden att hemställa hos kommunstyrelsen att få starta nybyggnation av 

Bokenäs förskola enligt projektering och uppdaterad kalkyl. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-17 

Barn och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-03-13 

Bokenäs förskola uppdaterad investeringskostnad 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att ge igångsättningsbeslut till nybyggnationen av Bokenäs förskola enligt uppdaterad 

kalkyl, 

att kapitalkostnaden för investeringen finansieras av kommunens kapitalkostnadsreserv, 

att övriga driftskostnader finansieras inom befintligt kommunbidrag för Barn och 

utbildningsnämnden. 

 

 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 111 Dnr KS/2023:79 

Revidering av riktlinjer för styrning och ledning 

Sammanfattning 

Den styrande majoriteten, Sverigedemokraterna, Moderaterna, Uddevallapartiet och 

Kristdemokraterna har tillsammans arbetat fram en Strategisk plan med 

kommunfullmäktiges styrkort för mandatperioden 2023-2026. 

Inför och under processen kring Strategisk plan med kommunfullmäktiges styrkort har 

även en revidering pågått av styr och ledning i Uddevalla kommun vilken anpassats och 

synliggörs i riktlinjer för styrning och ledning.  

Revideringen har bland annat inneburit att skapa en tydlig styr- och ledningsstruktur där 

den politiska viljan får genomslag i organisationen och ett ökat fokus på 

kärnverksamheten och verksamheternas grunduppdrag. Riktningar och övergripande 

strategier har ersatts mot kompassriktningar och prioriterade områden. 

Kompassriktningarna utgör grunden i majoritetens överenskommelser och innebär en 

koppling mellan kommunens långsiktiga vision och den strategiska planen som antas 

varje mandatperiod. 

Riktlinjer för styrning och ledning har minskats i omfattning utifrån att information som 

funnits med i tidigare riktlinjer för styrning och ledning återfinns i andra styrdokument. 

Det innebär bland annat att kapitlet om medborgardialog har minskats ner och att hela 

kapitlet om ekonomistyrsystem och god ekonomisk hushållning tagits bort. Bolagen ska 

inte omfattas av riktlinjerna eftersom dess styrning och ledning återfinns i 

bolagsordningar och ägardirektiv.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-04 

Riktlinjer för styrning och ledning (jämförelse) 

Riktlinjer för styrning och ledning     

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att fastställa föreslagna ändringar i riktlinjer för styrning och ledning. 

 

Deltar ej  

Jarmo Uusitalo (MP), David Höglund Velasquez (V) och Camilla Johansson (C) avstår 

från att delta i beslutet. 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 111 

Protokollsanteckning 

Camilla Johansson (C) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Vi ser med oro på att vikten av att leva upp till miljömålen tonas ned då nämnderna inte 

längre ska ha ansvar för att arbeta in dom i styrkorten. Istället skriver man det betydligt 

vagare "Kan synliggöras i nämndernas styrkort" 

Detta är återigen en signal om att miljöarbetet inte är prioriterat av majoriteten. 

 

Även i delen som handlar om medborgardialog har viktiga delar avseende 

Jämlikhetsperspektiv och att prioritera grupper som har svårare att göra sin röst hörd 

strukits. Detta riskerar att leda till en sämre kvalitet på medborgardialogerna då 

deltagandet kan bli mindre representativt. 

 

Jarmo Uusitalo (MP), David Höglund Velasquez (V) och Maria Johansson (L) ansluter 

sig till Camilla Johanssons (C) protokollsanteckning.   

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 112 Dnr KS/2021:614 

Sammanslagning av kommunens priser 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade 2021-10-27 att uppdra åt kommunledningskontoret att se 

över kommunens priser och deras inriktning för att se om man skulle kunna samla 

priserna till färre priser med en mer allmän inriktning. 

I januari 2023 remitterade kommunstyrelsen ett förslag innebärande att samtliga priser 

och stipendier avvecklas med verkan från 2023. Ingen utdelning av nuvarande priser ska 

enligt förslaget ske för insatser under 2023. Ett eller möjligen två nya priser ska inrättas 

av kommunfullmäktige. Priserna ska uppmärksamma värdefulla insatser för Uddevalla i 

ett brett perspektiv.  

Remissvar från de fem berörda nämnderna och andra organ har nu inkommit. Tre av 

svaren är positiva till en förändring i enlighet med förslaget. Kultur- och fritidsnämnden 

motsätter sig förslaget bl.a. med hänvisning till svårigheter att jämföra prestationer inom 

olika områden. Hälsopolitiska rådet har inte tagit ställning och förordar istället att rådet 

ges möjlighet att utreda och fatta beslut i frågan.  

Kommunledningskontoret föreslår att fullmäktige beslutar att avveckla de nuvarande 

priserna med verkan från och med 2023 samt ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram 

ett förslag till modell som ska tillställas kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-03-31. 

Hälsopolitiska rådets protokoll 2023-01-30 § 9. 

Personalutskottets protokoll 2023-02-28 § 11. 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2023-03-16 § 83. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-02-23. 

Kultur- och fritidsnämndens protokoll 2023-03-23 § 40. 

Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-03-03. 

Demokratiberedningens protokoll 2023-03-08 § 10. 

Demokratiberedningens remissvar 2023-03-24. 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-01-09. 

Kommunstyrelsens protokoll 2021-10-27 § 259.  

Yrkanden 

Henrik Sundström (M): bifall till förslaget i handlingarna med följande förändringar av 

den första beslutssatsen: att undanta folkhälsopriset samt att ändra formuleringen till 

följande: att priserna avskaffas med verkan från 2023-12-31.  

 

Henrik Sundström (M) yrkar därutöver följande tillägg: Att hemställa att Hälsopolitiska 

rådet låter utreda folkhälsoprisets betydelse under 2023 för att gemensamt med Norra 

delregionala nämnden fatta beslut om prisets varande inför 2024. 

 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 112 

 

Ingemar Samuelsson (S): att återremittera ärendet för att det nya förslaget till pris ska 

kunna beslutas i samband med att de befintliga priserna avskaffas. 

Camilla Johansson (C): att i första hand återremittera ärendet i enlighet med Ingemar 

Samuelssons (S) yrkande samt följande andrahandsyrkande: att samtliga priser för 2023 

delas ut samt att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en ny modell för kommunala 

priser som börjar gälla från 2024. 

David Höglund Velasquez (V): bifall till Ingemar Samuelssons (S) återremissyrkande. 

 

Jarmo Uusitalo (MP): bifall till Camilla Johanssons (C) yrkande. 

 

Martin Pettersson (SD): bifall till Henrik Sundströms (M) yrkande.  

 

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på att avgöra ärendet idag mot att återremittera det i 

enlighet med Ingemar Samuelssons (S) yrkande och finner kommunstyrelsen besluta att 

avgöra ärendet idag.  

 

Ordföranden ställer därefter proposition på förslaget i handlingarna med Henrik 

Sundströms (M) yrkanden om ändringar och tillägg mot Camilla Johanssons (C) 

yrkande och finner kommunstyrelsen bifalla Henrik Sundströms (M) yrkande.   

  

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

att avskaffa Uddevalla kommuns demokratipris, Uddevalla kommuns kulturpris, 

Uddevalla kommuns kulturstipendium, Uddevalla kommuns ungdomsledarpris, 

jämställdhetspriset, byggnadspriset samt Uddevalla kommuns naturpris med verkan från 

2023-12-31, 

att beslut om inrättande av priser fortsättningsvis ska vara förbehållna 

kommunfullmäktige, 

att uppdra åt kommunstyrelsen att ta fram ett förslag till en ny modell för kommunala 

priser och att förslaget ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut senast i 

december 2023.  

att hemställa att Hälsopolitiska rådet låter utreda folkhälsoprisets betydelse under 2023 

för att gemensamt med Norra delregionala nämnden fatta beslut om prisets varande 

inför 2024. 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 113 Dnr KS/2023:222 

Årsredovisning 2022 för Tolkförmedling Väst inklusive 

revisionsberättelse, interkontrollrapport samt förbundsordning 

Sammanfattning 

Kommunalförbundet Tolkförmedling Väst har inkommit med årsredovisning med 

tillhörande handlingar. Respektive medlems kommunfullmäktige har att enligt 

förbundsordningen ta ställning till årsredovisningens godkännande samt pröva 

ansvarsfrihet för direktionen.  

Av handlingarna framgår att förbundet under räkenskapsåret utförde Under 2022 

utförde drygt 349 000 uppdrag vilket är 29 000 fler uppdrag än budgeterat. Arets 

resultat blev 4,2 mkr att jämföra med budgeterat utfall om -4,5 mkr.  

Revisorerna bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande, att direktionens 

interna kontroll har varit tillräcklig och sammantaget att resultatet enligt 

årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som 

direktionen uppställt. Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar 

ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna densamma. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-05.  

Årsredovisning 2022, Tolkfömedling Väst. 

Revisionsrapport. 

Granskning av årsredovisning PWC. 

Internkontrollrapport. 

Protokollsutdrag, direktionen 2023-03-31 § 508. 

Tjänsteutlåtande 2023-03-31. 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna årsredovisningen, 

att bevilja ansvarsfrihet för direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma. 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 114 Dnr KS/2023:215 

Revidering av bolagsordning och konsortieavtal för 

Mediapoolen Västra Götaland AB 

Sammanfattning 

Uddevalla kommun äger tillsammans med kommunalförbunden Fyrbodal, Sjuhärad och 

Skaraborg bolaget Mediapoolen i Västra Götaland AB. Kommunledningskontoret har 

blivit uppmärksammade på att den version av bolagsordningen och konsortieavtalet som 

kommunfullmäktige i Uddevalla godkände den 9 december 2015 inte var desamma som 

antogs av de andra ägarna och som bolagstämman senare antog. I kommunalförbundet 

Fyrbodal rådet också en osäkerhet kring vilka versioner antogs, varför ärendet även 

kommer lyftas på nytt i förbundets direktion.  

Kommunledningskontoret föreslår därför att kommunfullmäktige fastställer den version 

av bolagsordningen och konsortieavtalet som övriga ägare och bolaget själv har 

fastställt. 

Skillnaderna mellan bolagsordningarna är marginella med delvis andra skrivningar i § 8 

och 10 i vilka det har tydliggjorts att det är ägarna som utser styrelsen och 

lekmannarevisorerna.  

I konsortieavtalet är det små skillnader där det kan framhållas att det i punkterna 10, 12 

och 17 har tydliggjorts att det är det högsta beslutande organet hos respektive ägare som 

ska ta ställning. 

Mediapoolens styrelse beslutade 2023-04-04 att skicka ut de rätta versionerna av 

bolagsordningen och konsortieavtalet till kommunalförbundet Fyrbodal och Uddevalla 

kommun för ett förnyat ställningstagande.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-04-12. 

Förslag på bolagsordning för Mediapoolen i Västra Götaland AB 

Bolagsordning för Mediapoolen i Västra Götaland AB, antagen av kommunfullmäktige 

2015-12-09 § 302. 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att godkänna förslag till bolagsordning med konsortieavtal för Mediapoolen i Västra 

Götaland AB.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 115 Dnr KS/2021:252 

Begäran om planbesked för fastighet Åberg 12 och 13 

Sammanfattning 

Fastighetsägaren till fastigheterna Åberg 12 och 13 har via ombud ansökt om 

planbesked för ändrad användning för berörda fastigheter. Ansökans syfte är att få en 

mer flexibel detaljplan anpassad för dagens hyresgäster, se bifogad ansökan bilaga 1. 

Sökandens behov är att få till användningen C centrum så att de olika verksamheternas 

behov uppfylls planmässigt. Skisserna ska ses som ett förslag och ändamålet och 

avgränsningen prövas i ett eventuellt detaljplanearbete.  

Gällande detaljplan för området är från 1990 och medger bostäder, handel och kontor 

med begränsningar inom vissa våningsplan. Ny detaljplan krävs som medger en 

blandning av verksamheter så som butiker, restauranger, kontor, gym, teater, 

vuxenutbildning, vårdcentral etcetera.  

Ansökan stämmer överens med översiktsplan och samhällsbyggnadsstrategi genom att 

bidra till en större flexibilitet och större aktivitet i centrum samt förstärka staden som 

arbetsplats och mötesplats. Möjlighet för boende bör finnas kvar i detaljplanen för att 

uppnå målen med bostadsförsörjningsmålen. Kvarteret Åberg har god tillgång till 

kollektivtrafik och uppfyller därmed målsättningen om fler hållbara resor.  

Beroende på val av verksamheter kan parkeringsbehovet i anslutning till planen 

påverkas. 

Den sammantagna bedömningen är att det är lämpligt att förfrågan prövas i ett 

detaljplanearbete.  

Beslutsunderlag 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, 2023-04-20 § 103. 

Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse, 2023-03-27  

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse daterad 2023-04-04 

Ansökan bilaga 1, inkommen 2021-04-12 

Förprövningsrapport, bilaga 2, 2023-02-22 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna att detaljplaneförslag för fastigheterna Åberg 12 och 13 upprättas, 

att bedömningen görs att en detaljplan kan antas 2026 samt 

att kommunstyrelsens beslut ska utgöra planbesked enligt plan- och bygglagen 5:2.  

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 116 Dnr KS/2023:80 

Begäran om planbesked för fastighet Fröland 3:25 och Rävsdal 

1:1 skifte 2 

Sammanfattning 

Uddevalla hamnterminal har ansökt om planbesked på del av fastigheterna Fröland 3:25 

och Rävsdal 1:1 för utveckling av Frölands hamn (Västra hamnen kallad i 

stadsutvecklingsprojekten). Ansökan om planbesked avser att upprätta en detaljplan för 

hamnändamål där önskemålet är att utöka nuvarande kaj med cirka 300 meter, se 

bifogad ansökan bilaga 1. Skisserna ska ses som ett förslag och ändamålet och 

användningen prövas i ett eventuellt detaljplanearbete. Verksamheten som idag bedrivs 

på Badökajen och Skeppsholmspiren ska flyttas till Frölandskajen för att ge utrymme 

till fortsatt stadsutveckling i centrumnära läge. Genom denna flytt behöver 

Frölandskajen utvecklas för att ta emot fler fartyg med varierande gods samt ökade 

lastbilstransporter. Gällande detaljplan för området är från 1998 och medger ändamålet 

industri och hamnverksamhet samt fastbränslemottagning och med begränsningar för 

vattenområdet. Ny detaljplan krävs för att kunna bygga ut hamnen utifrån de 

förutsättningar som en modern hamn kräver. Området som omfattas av ansökan ägs av 

kommunen. Det finns ett femårigt arrendeavtal som löper med fem år i taget för 

kajområdet. 

Ansökan stämmer överens med översiktsplan och samhällsbyggnadsstrategi där 

hamnens flytt västerut ska möjliggöra för stadsutveckling i stadens centrala delar. Den 

stämmer även överens med energi- och klimatplanens målbild. Tidigare utredningar har 

visat på svåra geotekniska förutsättningar och ytterligare undersökningar kommer 

krävas under planprocessen vilket påverkar tidplan och kostnader för detaljplan. Det 

finns även tidigare undersökningar gällande föroreningar avseende mark och sediment 

som bör tas i beaktning.  

Kommunen och Uddevalla hamnterminal bör upprätta avtal gällande kostnader för 

detaljplan, långsiktig upplåtelse av området etcetera. 

Den sammantagna bedömningen är att det är lämpligt att förfrågan prövas i ett 

detaljplanearbete. 

Beslutsunderlag 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll, 2023-04-20 § 102 

Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse, 2023-03-27  

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse daterad 2023-04-04 

Ansökan bilaga 1, inkommen 2023-01-23 

Förprövningsrapport, bilaga 2, 2023-02-22 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 116 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar  

 

att godkänna att detaljplaneförslag för hamnändamål för del av fastigheten Fröland 3:25 

och Rävsdal 1:1 upprättas, 

att bedömningen görs att en detaljplan kan antas 2027 samt 

att kommunstyrelsens beslut ska utgöra planbesked enligt plan- och bygglagen 5:2.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 117 Dnr KS/2023:131 

Fördjupad översiktsplan för Ljungskile 

Sammanfattning 

Vid en aktualitetsbedömning 2017 beslutade kommunfullmäktige att 

inaktualitetsförklara den fördjupade översiktsplanen för Ljungskile (FÖP Ljungskile) 

och den fördjupade översiktsplanen för Lyckorna (FÖP Lyckorna). Enligt plan- och 

bygglagen ska översiktsplanen inklusive tillägg, såsom fördjupade översiktsplaner, 

aktualitetsbedömas varje mandatperiod. Prövningen av översiktsplanens aktualitet ska 

göras i förhållande till om planen ger vägledning om den avsedda mark- och 

vattenanvändningen, hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras, hur 

planen tillgodoser värdena i riksintressen och hur gällande miljökvalitetsnormer följs. I 

samband med kommunfullmäktiges beslut 2017 beslutades även att när Översiktsplan 

2022 (ÖP2022) blivit antagen skulle arbetet med FÖP Ljungskile och FÖP Lyckorna 

påbörjas i en gemensam FÖP för Ljungskile. 

Kommunledningskontoret har påbörjat planeringen för arbetet med FÖP Ljungskile, i 

enlighet med tidigare kommunfullmäktigebeslut. 

 

Planerat upplägg för framtagandet av en ny FÖP för Ljungskile är följande: 

Förstudie                            2023 

Medborgardialoger             2023/2024 

Samråd                               2024 

Granskning                         2024/2025 

Antagande                          2025 

Arbetet kommer att påbörjas med förstudie och medborgardialoger, följt av samråd och 

granskning med målsättning om ett antagande under 2025. 

FÖP Ljungskile utformas digitalt med interaktiva kartor på samma sätt som ÖP2022. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, datum 2023-02-22 

Kommunfullmäktiges protokoll, datum 2017-12-13 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att notera informationen. 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 118 Dnr KS/2023:216 

Tillägg till köpeavtal för fastigheten Rydingsberg 1 

Sammanfattning 

Kommunen sålde 2015 fastigheten Rydingsberg 1 genom beslut § 251, dnr KS 

2015/00429. Fastigheten såldes med undantag av ett markområde på ca 5000 kvm som 

kommunen önskade behålla för att bedriva förskola på. 

Köpebrev tecknades 2015-10-30 och köpeskillingen om 17 000 000 kronor betalades. 

För det undantagna markområdet som köpeavtalet hänvisar till ansökte kommunen om 

en lantmäteriförrättning innan köpet genomfördes för att reglera bort marken från 

Rydingsberg 1. Denna förrättning har legat vilande hos Lantmäteriet i väntan på ny 

detaljplan och köparen har idag vilande lagfart på fastigheten. Ny detaljplan för området 

fick laga kraft 2020, och den förrättning som kommunen ansökte om ska nu genomföras 

av Lantmäteriet.  

Då den ursprungliga ansökan med tillhörande kartbilaga avviker från gällande detaljplan 

kan lantmäteriförrättningen inte genomföras med den ursprungliga ansökan som grund. 

För att möjliggöra genomförandet av lantmäteriförrättningen behöver nu ett tilläggsavtal 

med en ny kartbilaga tecknas till det ursprungliga köpeavtalet. Därefter kan nytt 

köpebrev utfärdas där kartbilagan är anpassad till detaljplanen. Efter att 

lantmäteriförrättningen är genomförd kan köparen erhålla full lagfart för Rydingsberg 1. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, daterad 2023-04-04 

Köpeavtal, daterad 2015-06-17 

Tillägg till köpeavtal 

Bilaga 1 (Kartbilaga) 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna upprättat tillägg till köpeavtal. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 119 Dnr KS/2022:694 

Uddevalla kommuns lokalförsörjningsplan 2023-2033 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har upprättat förslag till lokalförsörjningsplan 2023-2033. 

Planen är framtagen enligt lokalprocessen och av lokalförsörjningsgruppen i vilken 

representanter för samtliga förvaltningar ingår. Kultur och fritidsnämnden, barn och 

utbildningsnämnden och socialnämnden har fattat beslut om lokalförsörjningsplan för 

respektive nämnd. Kommunledningskontorets och samhällsbyggnadsförvaltningens 

investeringar ingår i stadsutvecklingsprojektet.  

I planen redovisas dels investeringar som är beslutade av fullmäktige och beställda för 

genomförande av ansvarig nämnd dels investeringsobjekt i förstudiefas samt 

nämndernas nya investeringsobjekt. Lokalförsörjningsplanen utgör ett underlag till 

budgetarbetet 2024-2026. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-02-01.  

Lokalförsörjningsplan 2023-2033. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att godkänna lokalförsörjningsplan 2023-2033 som underlag för budget i flerårsplan 

2024-2026. 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 120 Dnr KS/2023:120 

Ansökan om sponsring  från IK Oddevold för Oddebollen 

fotbollscup 2023,  

ärendenummer 35352 

Sammanfattning 

IK Oddevold har inkommit med en ansökan om sponsring med 300 000 kronor till 

Uddevalla kommun för arrangemanget av Oddebollen fotbollscup 4-6 augusti 2023. 

Oddebollen är en av Sveriges största fotbollscuper på gräs för ungdomar, flickor och 

pojkar och ett stort och återkommande arrangemang i Uddevalla. De flesta matcherna 

spelas på Bodelefältets gräsplaner vid Gustafsberg i Uddevalla, men även andra planer 

runt i Uddevalla brukar användas. Ca 4000 aktiva spelare och ledare beräknar 

föreningen skall komma till Uddevalla år 2023. I år satsar föreningen extra hårt för att 

utöka cupen med målet att ca 30 ytterligare övernattande lag skall komma till 

Uddevalla. Deltagarna kommer från stora delar av Sverige och även från Norge, samt  

en beräknad publik enligt ansökan på runt 10 000 besökare under cupens 3 dagar. I år 

arrangeras turneringen för 36:e gången i Uddevalla. År 2020 och 2021 tvingades IK 

Oddevold dock att ställa in turneringen pga Covid-19, och förra året 2022 sponsrade 

Uddevalla kommun IK Oddevold för Oddebollen med 100 000 kronor. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-04-05. 

Avtal mellan Uddevalla kommun och IK Oddevold gällande Oddebollen, 2023-04-05.  

Ansökan om sponsring från IK Oddevold gällande Oddebollen, 2023-02-10. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att sponsra IK Oddevold för Oddebollen 2023 med 130 000 kronor, 

att i övrigt godkänna avtalet om sponsring, 

att finansiering sker inom kommunstyrelsens budget för sponsring. 

Protokollsanteckning 

Camilla Johansson (C) lämnar följande protokollsanteckning. 

 

Majoriteten är här inte konsekventa i sina sponsorbeslut eftersom de gav Kropps 400 

000 vid sponsoransökan för Junicupen och gick emot tjänstepersonernas förslag på 300 

000. En enig nämnd godkände då ändringsyrkandet. 

 

Enligt likabehandlingsprincipen bör i så fall Oddevold tilldelas 300 000 istället för 

130 000. 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 121 Dnr KS/2023:45 

Inriktningsdokument Vårdsamverkan Fyrbodal 2023-2026 

Sammanfattning 

Västra Götalandsregionen har inkommit med Inriktningsdokument Vårdsamverkan 

Fyrbodal 2023-2026.  

Syftet med inriktningsdokumntet är att skapa en tydlig struktur för den gemensamma 

samverkansarenan Vårdsamverkan Fyrbodal. Vårdsamverkan ska generera mervärde för 

befolkningen och underlätta ansvarsfördelning och samverkan mellan huvudmännen. 

Frågor som rör samverkan mellan kommunerna och Västra Götalandsregionen 

omhändertas inom Vårdsamverkan, medan interna frågor inom kommunen/ 

kommunerna eller mellan vårdgivare inom regionen hanteras i andra konstellationer. 

Det delregionala politiska samrådet för Vårdsamverkan Fyrbodal har ställt sig bakom 

dokumentet och rekommenderar parterna att fatta beslut. 

Ärendet har remissbehandlats av barn- och utbildningsnämnden och socialnämnden som 

gemensamt handlagt ärendet. Båda nämnder ställer sig positiva till framtaget 

inriktningsdokument. Både socialförvaltningen och barn och utbildningsförvaltningen 

ingår idag i lokal närsjukvårdsgrupp.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-05. 

Socialnämndens protokoll 2023-03-15 § 46. 

Socialförvaltningens tjänsteskrivelse 203-03-03. 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-03-09 § 60. 

Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-01-23. 

Inriktningsdokument om Vårdsamverkan Fyrbodal 2023-2026. 

Delregionalt politiskt samråd, Fyrbodal, mötesanteckningar 2022-11-23. 

Norra hälso- och sjukvårdsnämnden protokoll 2022-12-14, § 260. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att anta Inriktningsdokument Vårdsamverkan Fyrbodal 2023-2026. 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 122 Dnr KS/2023:214 

Sponsring till Destination Uddevalla 2023 

Sammanfattning 

Destination Uddevalla är en ideell förening bestående av framför allt företag inom 

besöksnäringen. Uddevalla kommun har en ersättarplats i styrelsen.  

Kommunen betalar sedan 2013 en årlig medlemsavgift om 2,4 mkr. Summan har inte 

uppräknats sedan start. Föreningen genomför årligen ett antal event, både i egen regi 

och där man på andra sätt är delaktig. Kostnaderna hanteras via den medlemsavgift som 

kommunen betalar samt andra intäkter. Förutom den kommunala medlemsavgiften 

söker föreningen av kommunen årligen extra tillskott i form av sponsring från 

kommunen. Den extra sponsringen har de senaste åren gällt Hamnfest i samband med 

Bohusracet, Uddevallakalaset samt plattformen Challenger Uddevalla. De senaste åren 

har denna extra sponsring uppgått till drygt 100 tkr. (summorna har varierat något 

mellan åren) 

Föreningen har nu inkommit med en förteckning över planerade evenemang under 2023 

med där angivna önskade behov av tillskott. Föreningen önskar för att underlätta 

planeringen att beslutat fattas i början av året och vid ett tillfälle istället för, som 

tidigare, i flera olika ärenden vid olika tidpunkter. Den totala sökta summan för 2023 är 

460 tkr. Aktiviterna som omfattas är Hamnfest, Uddevallakalaset, International Food 

Festival, Ljusinvigning, Gammaldags jultorg samt Challenger Uddevalla. 

Kommunledningskontoret bedömer att det är viktigt att det anordnas aktiviteter i 

centrum. Det är också positivt att hantera sponsringen i ett samlat ärende. 

Medlemsavgiften har inte räknats upp sedan start 2013 vilket kan motivera ett ökat 

kommunalt tillskott för att upprätthålla arrangemangens kvalitet och därmed 

marknadsföringsvärde. Kontoret föreslår därför att Destination Uddevalla beviljas 

sponsring om 385 tkr. (Aktiviteten Challenger Uddevalla föreslås ej ingå då 

underliggande tävlingar har andra huvudmän än Destination Uddevalla.)  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-04. 

Förslag sponsring, Destination Uddevalla 2023. 

Sponsringsavtal mellan Uddevalla kommun och Destination Uddevalla. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att sponsra destination Uddevalla med totalt 385 tkr år 2023 för Hamnfest, 

Uddevallakalaset, International Food Festival, Ljusinvigning och Gammaldags jultorg, 

 

att beslutet gäller under förutsättning att sponsringsavtal tecknas mellan parterna. 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 122 

Jäv 

Gösta Dahlberg (M) och Ingemar Samuelsson (S) anmäler jäv och deltar inte i vare sig 

handläggning eller beslut i ärendet.  

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 123 Dnr KS/2023:205 

Översyn av handlingsplan för kollektivtrafiken i Uddevalla, 

Handlingsplan 2030 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige antog i juni 2021 en kollektivtrafikplan för Uddevalla. Planen är 

framtagen i samverkan mellan västra Götalandsregionen, Västtrafik och Uddevalla 

kommun. Planen har också antagits av kollektivtrafiknämnden. Planen innehåller bland 

annat mål och strategier för kollektivtrafikens utveckling.  

Strategierna har konkretiserats i en handlingsplan kallad Handlingsplan 2030 Uddevalla 

som under hösten 2022 antogs av kommunstyrelsen respektive Västtrafiks styrelse. 

Handlingsplanens bilaga innehåller ett antal föreslagna åtgärder som svarar mot 

kollektivtrafikplanens mål och strategier. 

Handlingsplanen är framtagen av ett samrådsorgan/styrgrupp kallad Stadstrafikforum 

som består av förtroendevalda representanter för regionen, Västtrafik och 

kommunstyrelsen, med respektive tjänstemannastöd.  

Den nuvarande politiska majoriteten i kommunstyrelsen har uttryckt en vilja att göra en 

översyn av två områden i åtgärdsbilagan. Dessa områden är Anpassa hållplatser efter 

ledbuss samt Någon form av prioriteringsordning där hållbara färdmedel prioriteras 

över bil vid kommunala beslut.  

Ändringar i handlingsplanen ska påkallas via Stadstrafikforum. Regionen, som är 

sammankallande, har meddelat att ett möte prelimärt planeras någon gång kring 

månadsskiftet maj/juni. Kommunstyrelsen har valt Henrik Sundström (M) samt Jarmo 

Uusitalo (MP) att representera kommunen i stadstrafikforum. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-04. 

Handlingsplan 2030 Uddevalla. 

Yrkanden 

Henrik Sundström (M): bifall till förslaget i handlingarna med följande tillägg: att för 

egen del inhibera kommunens tillämpning av Handlingsplan 2030 intill dess att ny 

överenskommelse träffats med Västra Götalandsregionen. 

Ingemar Samuelsson (S), Anna-Lena Heydar (S): avslag på Henrik Sundströms (M) 

tilläggsyrkande.   

 

Jarmo Uusitalo (MP), David Höglund Velasquez (V): bifall till Ingemar Samuelssons 

(S) yrkande.  

 

Martin Pettersson (SD): bifall till Henrik Sundströms (M) yrkande.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. 123 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på förslaget i handlingarna och finner kommunstyrelsen 

bifalla detsamma. Ordföranden ställer därefter proposition på Henrik Sundströms (M) 

tilläggsyrkande mot avslag på detsamma och finner kommunstyrelsen bifalla 

tilläggsyrkandet. Omröstning begärs och följande omröstningsproposition fastställs. 

 

Ja-röst för Henrik Sundströms (M) tilläggsyrkande. 

Nej-röst för avslag på Henrik Sundströms (M) tilläggsyrkande.    

Omröstningsresultat 

Med åtta ja-röster mot sju nej-röster finner ordföranden att kommunstyrelsen har bifallit 

Henrik Sundströms (M) tilläggsyrkande. 

Ja-röst Nej-röst 

Martin Pettersson (SD) Camilla Johansson (C)  

Henrik Sundström (M)  Ingemar Samuelsson (S)  

Camilla Josefsson (M) Annelie Högberg (S) 

Gösta Dahlberg (M) Anna-Lena Heydar (S) 

David Sahlsten (KD)  Robert Wendel (S) 

Mattias Forseng (SD) David Höglund Velasquez (V)  

Ann-Charlott Gustafsson (UP)  Jarmo Uusitalo (MP) 

Christer Hasslebäck (UP)   

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att meddela Västra Götalandsregionens kollektivtrafiknämnd att Uddevalla kommun 

önskar att Stadstrafikforum sammankallas i syfte se över delar av Handlingsplan 2030 

Uddevalla, 

att för egen del inhibera kommunens tillämpning av Handlingsplan 2030 intill dess att 

ny överenskommelse träffats med Västra Götalandsregionen. 

Reservation  

Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Socialdemokraternas ledamöter reserverar sig mot 

beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

 

 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 123 

 

Protokollsanteckning 

Anna-Lena Heydar (S) lämnar följande anteckning till protokollet. 

 

Den nuvarande majoriteten, bestående av Sverigedemokraterna, Moderaterna, 

Kristdemokraterna och Uddevallapartiet, har tydligt ändrat inriktning för 

trafikplaneringen i stadsmiljön. Flera beslut i Samhällsbyggnadsnämnden pekar på att 

biltrafiken ges företräde.  

 

Punkterna som ifrågasätts denna gång är; -Anpassa hållplatser efter ledbuss. -Någon 

form av prioriteringsordning där hållbara färdmedel prioriteras över bil vid 

kommunala beslut.  

 

Under många år har alla partier varit ense om att de oskyddade trafikanterna och 

kollektivtrafiken ska ges prioritet I stadstrafiken.  Vi ser att dessa principer inte längre 

gäller, vilket kommer innebära ett steg tillbaka på såväl trafiksäkerhetsområdet som 

klimat- och miljöarbetet. Det är mycket olyckligt och vi anser att detta är helt fel 

vägval. En fortsatt, gemensam satsning i enlighet med den tidigare inriktningen skulle 

bidra till en säkrare och trevligare stad att bo och leva i för Uddevallabor och 

besökare. 

 

Jarmo Uusitalo (MP) och David Höglund Velasquez (V) och Camilla Johansson (C) 

ansluter sig till Anna-Lena Heydars (S) protokollsanteckning.   



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 124 Dnr KS/2023:217 

Lönerevision 2023 

Sammanfattning 

Beslut fattat i personalutskottet 2022-12-16 om strategisk inriktning för lönerevision år 

2023 utgick från budgeterad löneöversyn om motsvarande 3% kostnadsökningar för lön 

år 2023. Två av de centrala kollektivavtal som Uddevalla kommun måste följa har 

230331 fastställt nivån för tvingande löneökningskrav för Kommunals och Sveriges 

läkarförbunds avtalsområden på en nivå om 4,1%. Kommunals avtalsområde är i antalet 

medarbetare ungefär hälften av Uddevalla kommuns totala antal medarbetare vilket 

påverkar planerad inriktning av budget för lönerevisionen för år 2023. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-05. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att fastställa 2023 års lönerevision till 3% för övriga avtalsområden utanför Kommunal 

och Sveriges Läkare, 

att finansiering sker genom löneökningsreserven samt att årets prognostiserade resultat 

sänks med 9 mkr år 2023, 

att helårseffekten för beslutet om 15 mkr arbetas in i 2024 års budgetarbete. 

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 125 Dnr KS/2023:223 

Granskningshandlingar för yttrande gällande detaljplan, 

Unneröd 2:4, Bidevindsvägen 

Sammanfattning 

Ett detaljplaneförslag för utökning av Skogslyckans förskola samt nya byggrätter med 

bostadsändamål inom fastigheterna Unneröd 2:4 m.fl, på Skogslyckan, har upprättats. 

Framtagandet av detaljplan är nu i granskingsskedet. Planarbetet inleddes 2016 och 

förslaget har tidigare varit på samråd. 

Detaljplanens syfte är att permanent utöka ytan och byggrätten för befintliga 

Skogslyckans förskola, för att öka antalet avdelningar från 7 till 12 avdelningar. Planen 

syftar även till att pröva exploatering för cirka 80-120 nya bostäder i flerfamiljshus samt 

tillhörande funktioner i anslutning till Bidevindsvägen. Vidare är syftet att anpassa 

kringliggande infrastruktur för nuvarande och föreslagen exploatering. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, datum 2023-04-11 

Följebrev tillhörande granskningshandlingar för yttrande Unneröd 24, Bidevindsvägen,  

Plankarta,  

Planbeskrivning 1001175   

Illustrationsplan 1001178   

Översiktskarta 1001184   

Samrådsredogörelse 1001176   

Underrättelse om granskning 1001182   

Sändlista 100118   

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att lämna förslaget till detaljplan utan erinringar. 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 126 Dnr KS/2023:225 

Kommunstyrelsens styrkort 2023-2026 

Sammanfattning 

Den styrande majoriteten, Sverigedemokraterna, Moderaterna, Uddevallapartiet och 

Kristdemokraterna har tillsammans arbetat fram kommunstyrelsens styrkort 2023-2026 

Kommunstyrelsens styrkort 2023-2026 innehåller kommunfullmäktiges 

kompassriktningar, prioriterade områden, indikatorer och uppdrag. Styrkortet innehåller 

även indikatorer och uppdrag som majoriteten anser vara prioriterade för 

kommunstyrelsen, vilka ska genomföras under innevarande mandatperiod. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-11. 

Kommunstyrelsens styrkort 2023-2026. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att fastställa kommunstyrelsens styrkort 2023-2026. 

 

Deltar ej i beslut 

Socialdemokraternas, Vänsterpartiets, Miljöpartiets och Centerpartiets ledamöter avstår 

från att delta i beslutet. 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 127 Dnr KS/2023:143 

Remiss från Fyrbodals kommunalförbund om 

finansieringsmodell Hälsokällan 

Sammanfattning 

Fyrbodals kommunalförbund inkom 2023-02-22 med remiss om ändrad 

finansieringsmodell för verksamheten Hälsokällan. Kommunalförbundet har tagit fram 

ett förslag som innebär en utökad finansiering från medverkande kommuner. För 

Uddevalla kommun skulle det innebär en höjd medfinansiering med mellan 100 tkr och 

180 tkr, beroende på antal medverkande kommuner. (Uddevallas bidrag 2022var 140 tkr 

vilket i sin helhet bekostas av barn- och utbildningsnämnden)  

Förslaget i remissen motiveras huvudsakligen med att Västra Götalandsregionen vill att 

kommunernas andel ska motsvara det belopp som regionen bidrar med, vilket inte är 

fallet idag, samt att deltagaravgifter i aktiviteter inte skulle behöva tas ut i samma 

utsträckning som nu 

Ärendet har remissbehandlats av socialnämnden och barn- och utbildningsnämnden. 

Socialnämnden skriver sitt remissvar att nämnden i nuläget inte bekostar någon del av 

kommunens bidrag till Hälsokällan och har inte heller för avsikt att framåt gå in med 

någon del av finansiering och därmed öka socialtjänstens kostnader. Barn- och 

utbildningsnämnden ställer sig inte bakom en förändrad finansieringsmodell och skriver 

bl.a. att förvaltningens verksamheter använder sig av Hälsokällans utbud i mycket 

begränsad omfattning. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-12. 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-04-13 § 92. 

Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-03-10. 

Socialnämndens protokoll 2023-04-19. 

Socialtjänstens tjänsteskrivelse  

Protokoll Fyrbodals kommunalförbund, direktionen, 2022-12-08 § 132. 

Remiss från Fyrbodals kommunalförbund. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att inte ställa sig bakom en förändrad finansieringsmodell för Hälsokällan enligt 

remissförslaget.  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 128 Dnr KS/2022:391 

Remiss från Fyrbodals kommunalförbund om plan för 

tecknande av nytt samverkansavtal gällande Teknikcollege 

Fyrbodal 

Sammanfattning 

Fyrbodals kommunalförbund har inkommit med förslag till nytt samverkansavtal 

avseende verksamheten Teknikcollege. Svar ska lämnas senast 12 maj. Beslut i 

förbundsdirektionen väntas i juni och därefter avtalstecknande i kommunerna.  

Teknikcollege är en så kallad samverkansplattform mellan industri/näringsliv och 

utbildningsanordnare som finns i ca 25 regioner i Sverige varav Fyrbodal är en. Genom 

Teknikcollege certifieras utbildningar för att matcha industrins behov och företag får 

chans att påverka utbildningars utformning.  

Det nya avtalet bygger både på grundskolan, gymnasiet och vuxenutbildningen. Avtalet 

bygger också på att alla kommuner i Fyrbodal är med och medfinansierar, oavsett om 

kommunen har certifierade gymnasieutbildningar i egen regi eller ej. Samtidigt görs det 

tydligt att även företagen bidrar med sin del, i första hand med stöd i form av material 

och utrustning, resurstimmar, lokaler med mera. I det nya avtalet ges också ett nytt 

fokus där den tidigare snäva bilden att Teknik College i huvudsak rör sig om 

gymnasieutbildning ersätts av ett tydligt fokus mot strategisk kompetensförsörjning och 

industri- och teknikföretagens behov där utbildning blir en del av en större helhet.  

Skulle en majoritet av kommunerna inte teckna avtalet bedömer kommunalförbundet att 

verksamheten inte längre kan finnas kvar. Att kommunerna Trollhättan, Uddevalla och 

Vänersborg, som har högst invånarantal och har de största gymnasie- och 

vuxenutbildningarna i området, tecknar avtalet är ur ett ekonomiskt perspektiv en 

förutsättning för verksamheten. 

Barn- och utbildningsnämnden har remissbehandlat ärendet och skriver i sitt svar att 

man ser positivt på förslaget till nytt avtal då det ges i detta ett tydligt strategiskt 

perspektiv mot kompetensförsörjning med en tydligare koppling mot branscher och 

tillväxt samt ett bredare samarbete och gemensamt ansvar för alla deltagande parter. 

Nämnden framhåller vikten av att en tydlig majoritet av Fyrbodals kommuner går in i 

avtalet samt att de större aktörerna är med bland de övriga parter som ingår i avtalet. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-04-19. 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2023-04-13 § 96. 

Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2023-03-31. 

Skrivelse från Fyrbodals kommunalförbund om samverkansavtal Teknikcollege 

Missiv till remiss 2023-03-24. 

Protokoll Fyrbodals kommunalförbund AU 2023-03-09. 

Förslag till samverkansavtal. 



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 128 

 

Fyrbodals kommunalförbund, tjänsteskrivelse 2023-03-02. 

Bilaga 1, budget samverkansavtal. 

 

Yrkanden 

Ingemar Samuelsson (S): ändringsyrkande av första beslutssatsen till följande: 

Uddevalla kommun avser att teckna avtalet om en majoritet av kommunerna också gör 

det, inklusive Trollhättan och Vänersborg 

 

Annelie Högberg (S) David Höglund Velasquez (V): bifall till Ingemar Samuelssons (S) 

yrkande.  

 

Camilla Johansson (C): bifall till barn- och utbildningsnämndens förslag till yttrande 

d.v.s.: att vi förutsätter att de större aktörerna är med bland de övriga parter som ingår 

i avtalet.  

Propositionsordningar 

Ordföranden ställer proposition på Camilla Johanssons (C) yrkande, förslaget i 

handlingarna samt Ingemar Samuelsson (S) ändringsyrkande och finner 

kommunstyrelsen bifalla förslaget i handlingarna. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lämna följande svar på remissen: 

Uddevalla kommun ställer sig bakom innehållet i samverkansavtalet, 

Uddevalla kommun avser att teckna avtalet om minst 10 andra kommuner också gör 

det, inklusive Trollhättan och Vänersborg.  

att bemyndiga kommunstyrelsens ordförande att underteckna avtalet förutsatt att ovan 

villkor är uppfyllda. 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 129 Dnr KS/2023:249 

Val av ombud till Fyrstads flygplats årsstämma 2023 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen valde 2023-01-25 § 21 Martin Pettersson (SD) och Ingemar 

Samuelsson (S) till kommunens ombud respektive ombudsersättare vid Fyrstads 

Flygplats AB:s årsstämma. Martin Pettersson (SD) har meddelat förhinder att närvara 

vid den planerade årsstämman den 17 maj och har därför avsagt sig uppdraget. 

Kommunstyrelsen ska förrätta nytt val. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-04-20. 

Yrkanden 

Martin Pettersson (SD) nominerar Christer Hasslebäck (UP). 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna avsägelsen, 

att utse Christer Hasslebäck (UP) till Uddevalla kommuns ombud vid Fyrstads 

Flygplats AB:s årsstämma. 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 130 Dnr KS/2023:208 

Val av ombud till Vattenrådet för Bohuskusten 

Sammanfattning 

Uddevalla kommun har kallats till årsmöte för Vattenrådet för Bohuskustens den 2 juni 

2023 och har anmodats att välja ett ombud som ska företräda kommunen.  

Kommunstyrelsen har, via delegering från kommunfullmäktige, rätt att utse ombud till 

årsmöten, årsstämmor med mera för att ta tillvara kommunens intressen. Uppdraget 

gäller för 2023. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-04-05. 

Kallelse till årsmöte för Vattenrådet för Bohuskusten 2023. 

Yrkanden 

Martin Pettersson (SD) nominerar Mattias Forseng (SD) som ombud. 

Ingemar Samuelsson (S) nominerar Anna-Lena Heydar (S) till ersättare för ombudet. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att utse Mattias Forseng (SD) till ombud, 

att utse Anna-Lena Heydar (S) till ombudsersättare. 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 131 Dnr  

Information om Primär gymnasiesamverkan 

Sammanfattning 

Förvaltningschef för barn- och utbildning, Staffan Lindroos, informerar om kommande 

lagkrav som innebär att Sveriges kommuner i ökad utsträckning måste samverka kring 

utbudet av gymnasieutbildningar för att bättre kunna möta arbetsmarknadens behov. 

Staten har utrett frågan och enligt den framlagda lagrådsremissen ska de föreslagna 

förändringarna i skollagen träda i kraft den 1 juli 2023 och tillämpas i fråga om 

utbildning som påbörjas 2025. 

Staffan Lindroos informerar om vad den nya lagstiftningen skulle kunna innebära för 

Uddevalla och vilka initiativ Uddevalla kommun har tagit inom ramen för 

kommunalförbundet Fyrbodal.  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera informationen.  

  

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 132 Dnr KS/2023:4 

Information från kommunstyrelsens ordförande samt från 

Fyrbodal 2023 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens ordförande informerar om följande. 

• Genomförda företagsbesök. 

• Partsgemensamt möte inom Överenskommelse med idéburen sektor. 

• Ordförandens praktikdag på kultur- och fritidsförvaltningen.  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

att notera informationen.  

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 133 Dnr KS/2023:44 

Information från kommundirektören samt 

stadsutvecklingsprojekten 2023 

Sammanfattning 

Ingen information lämnas. 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 134 Dnr KS/2023:2 

Redovisning av delegationsbeslut 2023 

Sammanfattning 

I förteckningar daterad 2023-04-19 redovisas de delegationsbeslut som har fattats å 

kommunstyrelsens vägnar under perioden 2023-03-17—2023-04-19. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2023-04-19. 

Förteckningar, 2023-04-19. 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna redovisningen.  

 

 

 

 

 

 

 

  



 
  Protokoll 

Kommunstyrelsen 

2023-04-26 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 135 Dnr KS/2023:3 

Anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2023 

  

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga anmälningsärendena i förteckning daterad 2023-04-17 till handlingarna.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


